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Emne: Skolebestyrelsesmøde 
 

Mødedato 

30-11-2016 
Mødested/lokale 

Mødelokale 4 
NOVAskolen 

Starttidspunkt kl. 

17.00 
Forventet sluttidspunkt kl. 

19.00 

Deltagere  

Karen Balslev Pedersen, , Jeppe Buk, Amra Avdibegovic, Eva Blach Skov, Morten Pelch, June Munck Ja-
kobsen, Mustafa Purivatra, Ema (7.b), Hodo (8.a), Susanne Fjeldgaard Kristensen, Anders Harfot og Lone K. 
Andersen 
Fraværende 

Inge-Lise Pedersen, Senada Mehic, Brian Mark Larsen, 
 

Dato 

05-12-2016 
Referent 

Lone K. Andersen 
Direkte telefonnr. 

76 81 37 05 
Journalnr. 

 
 
 
 
Dagsorden 
1137 Protokol v/ Karen 

Godkendt 

1138 Elevråd: 
Har haft temadag om hygiejne. Tre elever er med i DSE. Har ønsket Basketballnet – 
hvilket bliver købt. 

1139 Beskrivelse af skolebestyrelsens medlemmer v/ Morten 
Bliver hængt op – Morten laver efterfølgende nogle redigeringer 

1140 Ontario – Kursus for lærerne v/ Susanne 
Alle lærere/pædagoger skal på kursus 1 dag i uge 11 (fordelt med 1/5 over ugen). 
Der er derfor brug for at nogle forældre kommer for at hjælpe i klasserne. 
Der bliver sendt en nærmere besked ud om hvilke dage, de enkelte skal afsted. 
Der vil være kendte medarbejdere tilbage på hver årgang. Forslag om at afholde te-
madage/anderledes undervisning evt. på den enkelte årgang. Ellers har medarbej-
derne i forvejen planlagt undervisningen. Medarbejderne skal gerne afsted min. 2 og 
2 sammen.  
Jeppe tilbyder at tage noget af forberedelsen / tips til forældrerødderne. Eva, Jeppe 
og Senada indkalder forældrene. 

1141 Bring your own device (BYOD) – fra sidste møde 
Glenn giver support til eleverne, hvis de har problemer med deres egne computere.  
Glenn underviser desuden eleverne med deres egne computere, så de kan få mest 
muligt ud af det udstyr, de har med.  
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Der kommer information ud til forældrene om, hvad det er skolen anbefaler, hvis 
forældre ønsker at købe en pc til deres børn.  

1142 Princip om klassedannelse – fra sidste møde 
Bilag udsendt til sidste møde. 
Kan det gøres mere læsevenligt? Budskabet er fint. 
Der er ønske om at få princippet gjort mere uddybende. Vi mangler at få lagt noget 
på, som dækker hele skolegangen og ikke kun for skolestartere.  
Til mødet i januar skal princippet uddybes med de øvrige kriterier for klassesam-
mensætningen.  

1143 Antimobbestrategi  
Vedr. sociale medier: Der bør være noget med om skolens ansvar. Eva sender hen-
des input til Lone, der retter til - desuden rettelser af ”klasselærer” til ”kontaktlærer” 
Elevrådet tager det op igen i december. Strategien træder i gang via kontaktlærerne. 
Det er et værktøj, der bliver brugt, når der er behov for det. For nylig har den været i 
gang i udskolingen. Det er et ”levende” dokument, så det er sjældent at ledelsen bli-
ver informeret om brugen af det. 
Kulturen på skolen er heldigvis sådan, at eleverne kommer til deres lærere/pæd, hvis 
der er foregår noget, som der skal tages hånd om.  
Der er ros til medarbejderne for deres måde at håndtere mobning på.  
En anden forælder savner at blive inddraget, hvis der har været problemer. 

1144 Forældrecafé  
Der var ca. 10 forældre til café i september måned. Flg. spørgsmål blev drøftet: 
Forespørgsel om forældrene kan bestille mad/betale til deres børn hjemmefra – f.eks 
en måned af gangen. 
Hvorfor må der sælges kager om fredagen?  
Kan det være en del af elevmægler opgaven, at de hjælper de små i boden. (Mest de 
første gange) 
SFO – der ønskes flere aktiviteter i SFO tiden – så det ikke bare er et stede at være. 
Ønske om skolepatrulje.  
---------- 
Madkassen har et bredt udbud – og det er få børn, der køber mad på skolen hver dag. 
Vi skal passe på, at det ikke bliver for formynderisk. Vi har en sundhedspolitik – ta-
ges op på et senere møde. Det er et forældreansvar, hvad deres børn køber.   
Eleverne foreslår, at der er en aldersgrænse for, hvad der må købes af hvem.  
Det er en fordel at have noget ”lidt usundt” fremfor at eleverne går i Centret.  
Indskolingen får lov til at gå tidligere i boden, der er således ikke så mange i boden, 
når de mindste elever kommer. – Dette skal meldes ud til forældrene. 
Kan der sættes nøglehulsmærker på maden i kantinen? Der skal sættes en undersø-
gelse ud i løbet af foråret.  
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Vi skal skrive, hvad der KAN købes og ikke, hvad der IKKE kan købes. Tages op 
som tema i Nyhedsbrevet? 
Vi skal først tage udgangspunkt i sundhedspolitikken, inden vi går videre med punk-
tet. 
Med på mødet i januar. 

1145 Lærernes dag 
Lærerne er meget taknemmelige over den opmærksomhed, de har fået. 

1146 HSO – Hvem styrer orkestret 
Udsættes til mødet i januar. 

1147 Efterretninger/status fra: 
a/ Skoleleder 
Der har været 4 personer i Canada. Det har været meget inspirerende. Der er ”guld” 
at hente, som er let at implementere i vores hus. Vi skal ikke lave en hel masse nyt. 
Der er gang i mange ting. Små skibe søsættes i næste skoleår. 
Se ugeavisen – der kommer et 4 sides indstik om vores eliteidrætsklasser. 
Susanne har været i radioen i et indslag om at hun bor i Finlandsparken. 
Der kommer politikkere og direktøren for U&L på besøg vedr eliteidrætsklasserne.  
b/ Formanden  
Karen er interviewet af ”Børn og Bøger” 
Mail fra Vejle Lærerkreds vedr. foredrag d. 8.12.16 – læringsmålstyret undervisning 
– virker det. Karen sender det videre. 
Skolebestyrelsesårsberetning – positiv aften. Anne Dorthe Hasholt, psykolog fortalte 
om HSO. Der var 18 forældre i alt. Det var et godt arrangement. Ønske om at lave 
flere arrangementer i den stil.  
c/ MED-udvalg 
d/ Personale/elever  
tak for lærernes dag.  
e/ LC/Profilskole 

1148 Evt. 
Høringssvar - ressourcemodel 
Der er sendt materialer ud til høringssvar på en ny ressourcemodel.  
Desuden er KL blevet bestilt af Vejle Kommune til at undersøge, hvorfor der er så 
stor forskel i, hvor mange timer, lærerne underviser pr. uge. 
Ressourcemodellen ønskes ændret, da nogle skoler mangler penge. F.eks er vi lyk-
kedes med inklusionsopgaven. Det betyder, at vi har overskud på den, så vi kan 
bruge penge på flere hænder og så vi kan nedsætte undervisningstimetallet for vores 
lærere. Vi har mange elever inkluderet, hvor nogle andre skoler har sendt flere ele-
ver i specialtilbud.  
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Nogle skoler og skolebestyrelser har indsendt ønske til Vejle Kommune om højere 
ressourcetildeling. Det har så resulteret i et forslag om ændret ressourcetildeling ge-
nerelt. Det optimale vil være, hvis bestyrelserne bliver enige om at indsende noget 
samlet. 
NOVAskolen bliver udråbt som den skole, der har den største tildeling. At det er 
fordi, vi også har børnene, fremgår ikke tydeligt.  
Hele Næste møde foreslås at blive brugt til høringssvaret 

	
 
 

Actions/ansvar 
 

Deadline Ansvarlig Status 
 

Kommunikationsstrategi- medarbejder- og ledelsesrepr.   SK Åben 
Principper for lektier Jan 2016 AHA Åben 
Beskrivelse af SB’s holdning til Blå Mandag  Morten Lukket 
Princip om klassedannelse – Uddybes for hele skolen Jan 2016 SK/Morten Åben 
Principper – tilrettes med nyt logo  LKA Åben 
Den røde tråd (pjece til forældre om HSO) Jan. 2017 SK Åben 
Antimobbestrategi  Jan. 2017 Lone/Eva Åben 
Forældrecafé Nov. 2016 Karen Lukket 
Elevtrivsel Nov. 2016 Karen Lukket 
Maden i kantinen Jan. 2017 Karen Åben 

  


